



تقرير عن الربع الأول المنتهي في مارس ٢٠١٥

Report for the first quarter ending March 2015

Dear Shareholders

السادة المساهمون الأعزاء

We hereby present the financial results of Commercial Bank International PSC (CBI) for period ended 31st March 2015.

نقدم فيما يأتي النتائج المالية للبنك التجاري الدولي ش.م.ع. للفترة المنتهية في ٣١ مارس ٢٠١٥.

Our results have been significantly negatively impacted by the provisions we have recorded in Q1 in both General and Specific provisions and the reduction in Assets in order to improve the Capital Adequacy Ratio. Our Capital Adequacy Ratio has improved from 12.65% as of December 2014 to 13.60% as of 31st March 2015.

لقد تأثرت نتائج البنك سلباً وبشكل جلي بسبب ما سجلناه من مخصصات خلال الفصل الأول من السنة، سواء العامة منها أو الخاصة، وأيضاً بسبب تخفيض الأصول، وكان ذلك بغرض تحسين نسبة كفاية رأس المال التي ارتفعت من ١٢,٦٥٪ بشهر ديسمبر ٢٠١٤ إلى ١٣,٦٠٪ في شهر مارس ٢٠١٥.

Despite the capital constraints and the significant provisions recorded as related to our legacy business our underlining business has continued to perform and we remain profitable.

على الرغم من ضغوط رأس المال وكمية المخصصات الهامة التي تم تسجيلها والمرتبطة بأعمالنا السابقة، إلا أن أعمالنا استمرت في رسم خطاها حيث مازلنا نحافظ على الربحية في الفصل الأول من هذه السنة.



Key Highlights as at 31st March 2015:

- Total Assets is AED 18.81 billion as compared to AED 19.68 billion at the end of December 2014.
- Customer Deposits is AED 13.86 billion as compared to AED 14.54 billion at the end of December 2014.
- Loans and advances is AED 12.67 billion as compared to AED 13.34 billion at the end of December 2014.
- Shareholder's equity is AED 2.35 billion at the end of March 2015.
- Capital Adequacy Ratio (CAR) is 13.60% as per Basel II, which remains above the 12% limit mandated by the Central Bank of UAE and above the December 31, 2014 CAR of 12.65%.
- Advances-to-stable-resources ratio is maintained at 0.86:1 as against the Central Bank requirement of 1:1.
- Net profit is AED 22.98 Million during the 3 months period ended 31 March 2015.
- Earnings per Share is 0.013 at the end of March 2015.
- Non Performing Loans (NPL) reduced by AED 282 Million (or 12%) to AED 2,082 Million.
- Prudently managed liquidity position with a Cash Reserve ratio of 4.55% and a Liquid Assets ratio of 12.55%.
- CASA deposits increased from AED 3.90 Billion to AED 4.30 Billion which is now 31% of customer deposits.

Mark T. Robinson
Chief Executive Officer

النقاط الرئيسية وذلك حتى تاريخ ٣١ مارس ٢٠١٥:

- بلغ إجمالي الموجودات ١٨,٨١ مليار درهم مقارنة بـ ١٩,٦٨ مليار درهم بنهاية ديسمبر ٢٠١٤.
- بلغت ودائع العملاء ١٣,٨٦ مليار درهم مقارنة بـ ١٤,٥٤ مليار درهم بنهاية ديسمبر ٢٠١٤.
- بلغت قروض وسلف العملاء ١٢,٦٧ مليار درهم مقارنة بـ ١٣,٣٤ مليار درهم بنهاية ديسمبر ٢٠١٤.
- بلغت حقوق ملكية المساهمين ٢,٣٥ مليار درهم وذلك بنهاية مارس ٢٠١٥.
- بلغت نسبة كفاية رأس المال ١٣,٦٠٪ وفقاً لبازل (٢) والتي تتجاوز ١٢٪ وهو الحد المحدد من قبل مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي وفوق نسبة كفاية رأس المال لعام ٢٠١٤ والتي بلغت ١٢,٦٥٪.
- بقيت نسبة السلف مقابل الودائع المستقرة محافظة على أدائها بـ ٠,٨٦:١ مقارنة بـ ١:١ حسب متطلبات المصرف المركزي.
- بلغ صافي الأرباح ٢٢,٩٨ مليون درهم خلال الأشهر الثلاثة للفترة المنتهية في ٣١ مارس ٢٠١٥.
- بلغت مكاسب السهم ٠,٠١٣ بنهاية مارس ٢٠١٥.
- انخفضت القروض المتعثرة بمقدار ٢٨٢ مليون درهم (أي ١٢٪) لتصبح ٢,٠٨٢ مليون درهم.
- وصل مركز السيولة المدارة بحكمة مع نسبة الاحتياطي النقدي إلى ٤,٥٥٪ ونسبة الأصول القابلة للتسييل ١٢,٥٥٪.
- زادت ودائع حسابات التوفير والحسابات الجارية من ٣,٩٠ مليار درهم إلى ٤,٣٠ مليار درهم أي ما نسبته ٣١٪ من ودائع العملاء.

مارك تي. روبنسون
الرئيس التنفيذي